
 

 

 

 
 

  
 

 
Alpina rådet Stockholm 31 januari 2018 
   
  Deltagare 
Nina Andersson Inger Nordqvist (ordf) 
Daniel Ericsson H-P Carlsson (sekreterare) 
Olle Danielsson 
 

Fredik Kingstad (justerare) 
Björn Lison Almqvist (justerare) 
Jan Klein (Ej närvarande) 

 Tomas Dahlberg (Ej närvarande) 
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Protokoll 
 
1. Återkoppling föregående protokoll 
 

1.1. Mötets öppnande 
a. Val av Justeringsman, Fredrik Kingstad och Björn Lison Almqvist. 
b. Ordförande har ordet, mötet öppnas genom en presentation av 

agenda. 
c. Genomgång Aktivitetslistan se punkt 1.4 och 1.5. 

 
1.2. Representation vid tävlingar 

Alpine Elite Tour 3-4 februari i Klövsjö – Fredrik Kingstad 
LVC Landsdelsfinal 24-25 mars i Kåbdalis – SSF tjänstemän 
LVC Regionfinal 23-25 mars i Kläppen – Nina Andersson 
Svenska mästerskap – SSF tjänstemän finns representerade på samtliga 
 

1.3. Inför Skidkonventet 4-6 maj 
Program och innehåll diskuterades. Konventet är ett viktigt forum med 
bred målgrupp från hela skidsverige. Önskemål om att kunna erbjuda 
träning för aktiva under konventet finns, men svårt att få in i det späckade 
programmet.  
 

1.4. Utvärdering tidigare beslut angående U8 
H-P Carlsson redogjorde för resultatet från enkät för utvärdering av slopad 
tidtagning och begränsning av tävlande utanför eget distrikt för 
åldersgruppen U8. 12 av 23 distrikt svarade. Resultatet visar en 
geografisk spridning i uppfattningen för respektive emot tidtagning. Den 
frågan som engagerade mest handlade om begränsningar för U8 att tävla 
utanför eget distrikt. Något som behöver lyftas för vidare diskussion. 
Rådet oroas över den låga svarsfrekvensen och då den var så relativt låg 
för att göra en rättvis utvärdering kommer en ny ”vässad” enkät skickas ut 
till distrikten för att samla ihop fler svar och därmed bättre 
utvärderingsunderlag. I den enkäten kommer frågor kring beskrivning av 
vilken verksamhet föreningarna bedriver för U8 ställas. Rådet föreslår att 
lyfta goda exempel på träningsverksamhet i de yngre åldrarna på 
skidkonventet i maj. 
 
Rådet resonerade även kring att damma av teknikmärken och lägga in 
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dem i Blågula vägen för att uppmuntra allsidig träning och utveckling i de 
yngre åldersgrupperna. 
 

1.5. Inför FIS-kongress i Grekland i maj formuleras en skrivelse mot föreslaget 
om krav på plomberade fartdräkter för ungdomar. Lars Melin 
representerar Sverige på kongressen. 
 

2. Information och rapportering 
 
2.1. Ekonomi Status  

Olle Danielsson informerade kortfattat att grenekonomin är stabil och 
följer budget. Skidkonventet är inte budgeterat och förväntas vara 
självfinansierat. 
 

2.2. Nationellt 
a. Sverigecupen genomförd och avslutad. Utvärdering sker i 

samband med utvärdering av tävlingssystemet som är planerat till 
7 maj. 

b. Gymnasieträffar sker i Sundsvall och Sunne samt antagningsläger 
i Funäsdalen med ca 115 anmälda. 

c. Uttagning till representation till Alpe Cimbra för FIS U16 3+3 sker 
på tävlingen Only16 i Åre. Uttagning till Ingemartrofén 6+6 sker 
från resultat på USM. Uttagningskriterier finns på skidor.com 

d. Alla i Bana är igång, kick off genomförd på World Snow Day i 
Örnsköldsvik. 

e. Anna-Karin Jejlid vikarierar som utbildningsansvarig under 2018. 
Hon arbetar med utvecklingstrappan och en implementeringsplan 
av den samt uppdatering av material och övningsbanker. 

f. Elittränarutbildning för kvinnor startas upp som en del ett i 
jämställdhetsprojekt inom SSF. Utbildningen sker i samarbete med 
Mittuniversitetet och resulterar i 60 poäng. Ca 25-30 platser 
erbjuds och omfattar samtliga SSFs grenar. Sista 
ansökningsdagen är 28 februari. 

g. Centralt inom SSF pågår en översyn kring förändring i 
distriktsindelningen. Anledningen är att det är svårt att få 
engagemang i alla distrikt. Distriktsordföranden är involverad och 
översynen kommer att presenteras på Tinget i höst. 
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2.3. Tävlingsprogram – status 
a. Ansökningstiden är förlängd. Krockar mellan tävlingar bör så långt 

det är möjligt undvikas. Geografisk placering av tävlingar är viktigt 
att beakta, liksom spridning mellan ENL och FIS. 

b. SM-veckan 2019 är v. 5 mitt i Världscupen, vilket kommer att 
beaktas för alpints delaktighet. 

c. FIS är tydliga med att inga undantag görs för utökade startfält. 
 

2.4. Landslag 
Ingen uppdatering 
 

2.5. Marknad 
Ingen uppdatering 
 

2.6. Alpina Årshjulet 
Ingen uppdatering 
 

3. Diskussion 
 
3.1. Möte med AK-ordföranden 30 januari 

Mötet var i samband med WC PSL i Hammarbybacken och det andra i 
ordningen. 11 av 23 distrikt deltog. Distrikten har olika grad av 
aktivitetsnivå. Ordförandena tycker det är bra med nätverket och att 
dialogen mellan distrikten och med SSF har förbättrats. Information och 
kommunikation var en fråga som diskuterades och det verkar som en del 
av informationen som går ut från SSF inte når hela vägen ut till 
föreningarna. Ordförandena önskar en gemensam kanal där information 
hämtas. Säkerhet kring tävlingsarrangemang diskuterades också. 
(Presentation från mötet i bilaga). 
 

3.2. Tränarutbildning 
Rådet diskuterade kravet på lärarlegitimation för tränare på 
skidgymnasierna. Skolverkets undantag för legitimation upphör 2019. 
Frågan är komplex och behöver diskuteras djupare på ett strategimöte. 
Frågan ajourneras. 
 

3.3. Effekten av nya kvalregler för USM 
Inför säsongen 2017/2018 förändrades reglerna kring poängräkning inför 
rankingen på USM från att gällt poäng per åk till poäng för tävlingsresultat 
på kvaltävlingar. Det framkommer att förändringen har inneburit att åkare 
trappat ner på deltagande i kvaltävlingar med motiveringen att ”det är 
långt att åka för ett åk”. Andra problem som påtalats är att åkarna hamnar 
för nära varandra poängmässigt och kan därför ge en ökad stress och 
hets. Rådet resonerar att alpina tävlingar omfattar två åk och syftet är att 
utbilda åkarna om gällande regler. När åkarna börjar i FIS gäller alltid två 
åk, vilket man som åkare behöver förhålla sig till. Alla U15 och U16 som 
deltar i 50% eller fler av kvalen alternativt får dispens av SSF får delta i 
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USM. Rankingen avser startordningen.  
 

3.4. Effekten av att lägga USM i Björkliden 
Det har framkommit synpunkter på att USM förlagts till norra landsänden 
av Sverige. Motiveringen har varit att ett antal familjer väljer att avstå att 
delta på USM pga. långt avstånd. Rådet vill understryka att det endast 
inkommit en ansökan från en tävlingsarrangör för att arrangera USM och 
det är Kiruna BK. Rådet vill uppmuntra engagerade föreningar och 
anläggningar att arrangera mästerskap. Det står alla föreningar fritt att 
ansöka om och arrangera USM. 
 

4. Beslut 
 
4.1. Inga beslut. 

 
5. Övriga frågor 

5.1. Kommande rådsmöten 
Planerat möte 16 mars i Åre ställs in. Nästa möte 15 april i Sälen. En 
workshop för utvärdering av tävlingssystemet kommer hållas 7 maj i Åre.  
 
 

 
Bilagor: 
1. Presentation från mötet med AK-ordföranden 30 januari 2018 


